

Ր Ո Վ Ա Ն Դ Ա Կ Ո Ւ Թ Յ Ո Ւ Ն

ՀՈԴՎԱՄՆԵՐ

Քրիստոսի Շափարշ (Լոնդոն)—Հայկական ցեղասպանությունը և միջազգային իրավունքը	3
Փիլիսոփայական Ռոբերտ (ԱՄՆ)—Սփյուռքահայ գեղարվեստական գրականությունը Մեծ Եղեռնի մասին	14
Պալլերյան Արթուր (Ֆրանսիա)—Ֆրանսահայ Հայկական հարցը առաջին համաշխարհային տարիներուն (1914—1918)	32
Ջորջյան Ի. Մ.—Աղայան—Քումանյան. գրական ժողովրդական հարցի շուրջը (Վազարոս Աղայանի ծննդյան 150-ամյակի առթիվ)	41
Ջահուկյան Դ. Բ.—Հայերենի անհայտ ծագման բառարմատները	62
Ջաթարյան Ա. Հ.—Հայ իրականությունը և ուսումնական գործիչները (ոուս.)	78

ՀՈԴՎԱՄՆԵՐ ԵՎ ՀԱՂՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

Շարարիական Պ. Ե.—Հայերենի ուղղագրության հարցերը	89
Հովակիմյան Ա. Ա.—Հայկական մամուլը սերը ժողովրդի ազգային ազատագրական շարժումների մասին	106
Այվադյան Մ. Մ.—1720-ական թթ. Սյունյաց ազատագրական շարժման պատմությունից	119
Ալեքսանյան Ա. Վ.—Մովսես Խորենացու «Հայոց պատմության» ժանրային մի տոհմաբանականության մասին	125
Հովհաննիսյան Լ. Շ.—Նոր Հայկադյան բառարանում ընկալված բառեր V դարի ինքնուրույն գրականությունից	149
Դարեղիյան Գ. Լ.—Հայերենի կետագրության մի թանկի վիճակի դեպքերի մասին	159
Սարգսյան Գ. Բ.—Բեղեցյաց վանքի պեղումները	174
Օրդոյան Դ. Վ.—«Դոնրացերի» արարողակարգը որպես միջնադարյան թատերական երևույթ	191
Սարգսյան Ռ. Հ.—Հայերեն բացատրական բառարանների բառապաշարի բնութագրության հարցը	202

ՄԵՐ ՀՈՐԵԼՑԱՐՆԵՐԸ

Սարգսյան Ա. Ե.—Գեորգ Ջահուկյան (ծննդյան 70-ամյակի առթիվ)	212
Ներսիսյան Վ. Ս.—Մարդոյան Ա. Գ.—Վաչե Նալբանդյան (ծննդյան 70-ամյակի առթիվ)	216

ԴՐԱՆՈՍՈՒԹՅՈՒՆ

Ռդոյան Ա. Ա.—Շառլ Ռենու, Երուսաղեմի Սահմանքը Հայաստանում. Զաշոց	219
Սաևպանենկո Վ. Պ. (Սվերդլովսկ)—Ցուղրաշյան Կ., Բաղրատունյաց շրջանի հայկական պեղումները և Բյուզանդիան IX—XI դդ. (ոուս.)	223

ԳԻՏԱԿԱՆ ԻՆՖՈՐՄԱՑԻԱ

Կակովկիս Ա. Ցա. (Լենինգրադ)—Դիտարկումներ Տիգրան Հոսեցի Եկեղեցում Գրիգոր Լուսավորչի վարձային տեսարանների առանձնահատկության մասին (ոուս.)	227
---	-----

ԼՐԱՏՈՒ

Ալավերդյան Է. Գ.—Դիտարկումներ ակադեմիայի տարեկան ընդհանուր ժողովը	237
Կարապետյան Մ. Մ.—Միջազգային դիտարկում Նվերված Մեծ Եղեռնի 75-ամյակին	239

С О Д Е Р Ж А Н И Е

С Т А Т Ь И

Торнкян Шаварш—(Лондон)—Геноцид армян и международное право	3
Пирумян Рубина (США).—Зарубежная армянская художественная литература о геноциде армян	14
Бейлерян Артур (Франция)—Франция и Армянский вопрос в годы первой мировой войны (1914—1918)	32
Джрбашян Э. М.—Агаян—Туманян. К вопросу о литературной преемственности (к 150-летию со дня рождения Газароса Агаяна)	41
Джаукян Г. Б.—Армянские корневые слова неизвестного происхождения	62
Закарян А. А.—Армянская действительность и русские литературные деятели (на русском языке)	78

С Т А Т Ь И И С О О Б Щ Е Н И Я

Шарабханиян П. Е.—Вопросы армянского правописания	89
Овакимян А. А.—Армянская периодическая печать о национально-освободительном движении сербского народа	106
Айвазян А. М.—Из истории освободительного движения Сюникя 1720-х годов	119
Алексаниян А. В.—Об одной жанровой особенности «Истории Армении» Мовсеса Хоренаци	135
Аванесян Л. Ш.—Незасвидетельствованные в «Новом словаре армянского языка» слова оригинальной литературы V века	149
Гарегинян Г. Л.—О некоторых спорных случаях пунктуации в армянском языке	159
Саргсян Г. Б.—Раскопки монастыря Тегеняц	174
Ордоян Г. В.—Обряд «Открытия дверей» как средневековое театральное явление	191
Маркарян Р. А.—Вопрос выбора словарного запаса армянских толковых словарей	202

Н А Ш И Ю Б И Л Я Р Ы

Саргсян А. Е.—Геворг Джаукян (к 70-летию со дня рождения)	212
Нерсисян В. С., Мадоян А. Г.—Ваче Налбандян (к 70-летию со дня рождения)	216

Р Е Ц Е Н З И И

Бозоян А. А.—Шарль Рену. Иерусалимский типик в Армении, Чашоц	219
Стваненко В. П. (Свердловск)—К. Н. Юзбашян. Армянские государства эпохи Багратидов и Византия IX—XI вв. (на русском языке)	223

Н А У Ч Н А Я И Н Ф О Р М А Ц И Я

Каховкин А. Я. (Ленинград)—Заметки об особенностях житийного цикла Григория Просветителя в церкви Тиграна Оненца (на русском языке)	227
---	-----

Х Р О Н И К А

Алавердян Э. Г.—Общее годичное собрание Академии наук	237
Карпетян М. М.—Международная научная сессия, посвященная 75-летию геноцида армян	239

CONTENTS

ARTICLES

Torikyan Shavarsh (London)—The Armenian Genocide and the International Law	3
Pirumian Roubina (USA)—The Armenian Diaspora's Belles-Lettres on the Armenian Genocide	14
Pedlerian Arthur (France)—France and the Armenian Question in the Period of World War I (1914—1918)	32
Jerbashian Ed. M.—Aghayan—Toumanian: on the Question of Literary Heritage (on 150th Birth Anniversary of Ghazaros Aghayan)	41
Jahoukian G. B.—The Armenian Word Roots of Unknown Origin	62
Zakariau A. H.—The Armenian Reality and Russian Literary Workers	78

ARTICLES AND REPORTS

Sharabkhanian P. E.—The Armenian Spellings Question	89
Hovakimian A. A.—The Armenian Periodical Press on the Serbians' National-Liberation Movement	106
Aivazian A. M.—From the History of Svanik's Liberation Movement of 1720-s	119
Alexanian A. V.—On a Genre Pecularity of Movses Khorenatsi's „The History of Armenia“	135
Hovhannistan L. Sh.—The 5th Century's Original Literature's Words not Testified in „The New Armenian Dictionary“	149
Gareginian G. L.—On Some Disputable Questions of Punctuation in the Armenian Language	159
Sargisian G. B.—Excavations of the Teghenlats Monastery	174
Ordoyan G. V.—The „Open of the Door“ Ceremony as a Medieval Theatre Phenomenon	191
Margarian R. H.—The Question of Selection of the Armenian Explanatory Dictionaries' Vocabulary	202

JUBILEE CHRONICLE

Sargsian A. E.—Gevorg Jahoukian (on his 70th Birthday)	212
Nersisian V. S., Madoyan A. G.—Vache Nalbandian (on his 70th Birthday)	216

BOOK REVIEWS

Bozoyan A. A.—Charles Rencux. The Lectionary of Jerusalem in Armenia Čašoc	219
Stepanenko V. P. (Sverdloysk)—K. N. Youzbashian. The Armenian States in the Bagratid Period and Byzantium in the 9—11th cc. (In Russian)	223

SCIENTIFIC INFORMATION

Kakovkin A. Ya. (Leningrad)—Some Notions on Peculiarities of Gregory the Illuminator's Life Cycle in Tigran Honentsi's Church (In Russian)	227
--	-----

NEWS

Alaverdian E. G.—General Assembly of the Armenian Academy of Sciences	237
Karapetian M. M.—The International Scientific Session Dedicated to the 75th Year of the Armenian Genocide	239